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         PID: AMU/21/410761 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu HAMU (dále jen AS HAMU) ze dne 9. 12. 2020 

 

Přítomni: O. Urban, B. Brabcová, L. Čepický, A. Halaš, J. Mach, 
(bez titulů) M. Pěruška, J. Bartoš, V. Petras 
 
Omluveni:  I. Kahánek, M. Kozák, F. Malý, M. Rataj, N. Zárubová – Pfeffermannová,  
(bez titulů)  
 
Pozvaní hosté:  Ivan Klánský, Milada Šípková, Lukáš Prokop, I. Kusnjer, L. Svárovský,  
(bez titulů)  
 
Tajemnice/:  Jitka Komrsová 
zapisovatel 
 

Z důvodu nouzového stavu vyhlášeného v ČR a aktuální epidemiologické situaci proběhlo 
jednání kombinovanou formou. Někteří byli přítomní jednání osobně, jiní se zúčastnili 
prostřednictvím online přenosu v aplikaci Teams. Z jednání byl pořízen záznam, s čímž před 
začátkem jednání všichni přítomní vyslovili svůj souhlas. 

 
Program: 
 

1) Schválení navrženého programu 

2) Projednání návrhu děkana na změnu v týmu proděkanů HAMU  

3) Schválení nového člena volební komise do AS HAMU 

4) Podmínky přijímacích zkoušek do Mgr. studia na HAMU v Čj a v Aj v akad roce 

2021/2022  

5) Podmínky přijímacích zkoušek do Ph.D. studia na HAMU v akad roce 2021/2022  

6) Informace od JUDr. Milady Šípkové 

7) Stanovení senátních zpravodajů pro další akr spisy (částečně Bc. a částečně Mgr. 

spisy) 

8) Různé a dotazy hostů 

 
Zasedání bylo zahájeno v 15:00 hodin.  
 
Předseda AS HAMU O. Urban přivítal členy AS HAMU a hosty a konstatoval, že je přítomno 8 z 
celkového počtu 13 senátorů, tudíž je senát usnášeníschopný. 
 
 
1) Schválení navrženého programu jednání 
O. Urban seznámil AS HAMU s programem jednání. Dále umožnil AS HAMU předložit 
pozměňovací návrhy k návrhu programu. Sám vznesl návrh na přidání dalšího bodu 
souvisejícího s doktorským studiem. Tzn., že program by vypadal takto:  
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1) Schválení navrženého programu 

2) Projednání návrhu děkana na změnu v týmu proděkanů HAMU  

3) Schválení nového člena volební komise 

4) Podmínky přijímacích zkoušek do Mgr. studia na HAMU v Čj a v Aj v akad roce 

2021/2022 

5) Hosté prof. I. Kusnjer a prof. L. Svárovský k doktorskému studiu a oborové radě 

Interpretace a teorie interpretace 

6) Podmínky přijímacích zkoušek do Ph.D. studia na HAMU v akad roce 2021/2022  

7) Informace od JUDr. Milady Šípkové 

8) Stanovení senátních zpravodajů pro další akr spisy (částečně Bc. a částečně Mgr. 

spisy) 

9) Různé a dotazy hostů 

Předseda O. Urban vyzval AS HAMU k rozpravě a následně k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte s navrženou změnou programu?  
PRO: 8   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: Program byl v navržené podobě schválen. 
 
 
2) Projednání návrhu děkana na změnu v týmu proděkanů HAMU 
O. Urban přivítal hosta I. Klánského, děkana HAMU a předal mu slovo. Děkan informoval, že v 
návaznosti na výsledek volby rektora/rektorky pro funkční období od 2021-2025 je nutné 
provést po 15. 2. 2021 změnu v týmu proděkanů HAMU.  
Pokud se s platností po 15. 2. 2021 stane prof. Mgr. Václav Janeček, Ph.D. prorektorem, je 
připraven jako proděkana HAMU po 15. 2. 2020 jmenovat doc. MgA. Adama Halaše, Ph.D. Rád 
by tím tak zachoval i skutečnost, že v týmu jeho proděkanů zůstane zastoupena část fakulty 
Taneční umění. Dále upřesnil, že prof. V. Janeček má ve své proděkanské kompetenci agendu 
zajištění kvality, rozvoje, a styku s absolventy a veřejností. Tyto referáty by doc. A. Halaš jako 
nový proděkan zastával v plném rozsahu. Jen doplnil, že prof. V. Janeček i doc. A. Halaš s 
touto výše uvedenou změnou souhlasí. Otevřela se rozprava, kde vystoupil A. Halaš a O. Urban.  
Dále děkan seznámil senát s tím, že s platností od 1. 1. 2021 dojde k převedení proděkanské 
agendy týkající se doktorského studia od prod. V. Mareše na prod. I. Venyše. Zdůvodnil to 
logikou, že na všech dalších fakultách mají doktorská studia ve své agendě proděkani pro vědu 
a výzkum. Prod. Mareš na oplátku převezme pozici manažera v Nadaci HAMU. Upřesnil, že 
vedení HAMU s těmito změnami není v rozporu.  
Usnesení: AS HAMU projednal výše navrhovanou změnu v týmu proděkanů s platností po 15. 
2. 2021 a změnu v proděkanských agendách prod. V. Mareše a prod. I. Venyše. 
 
 
3) Schválení nového člena volební komise do AS HAMU 
Předseda O. Urban informoval senát o skutečnosti, že ke dni 9. 11. 2020 MgA. Jakub Junek, 
senátem schválený člen volební komise odstoupil s odůvodněním jeho nominace do nového 
složení AS (což se vylučuje). O. Urban předal slovo děkanovi, který informoval senát o návrhu 
nového člena volební komise. Jedná se o BcA. Veroniku Friedlovou z Katedry hudební 
produkce (nominace je s ní projednána).  
O. Urban umožnil rozpravu. V diskuzi bylo znovu připomenuto, že HAMU má možnost vyhlásit 
volby do AS HAMU do 3 měsíců od ukončení nouzového stavu, tedy je velmi obtížné v tuto 
chvíli hovořit o konkrétním termínu. 
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Předseda O. Urban vyzval k hlasování.   
Hlasování: Souhlasíte s navrženou novou členkou volební komise? 
PRO: 8   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil novou členku volební komise, konkr. BcA. Veroniku Friedlovou. 
Děkan na základě tohoto schválení bude jmenovat volební komisi s platností od 10. 12. 2020 
v novém složení. 
 
 
4) Podmínky přijímacích zkoušek do Mgr. studia na HAMU v Čj a v Aj v akad roce 2021/2022 
Předseda O. Urban přivítal hosta I Klánského, děkana fakulty a zahájil rozpravu. Ten upřesnil, 
že jsou senátu předloženy vyhlášky děkana, které ošetřují podmínky přijímacího řízení do 
navazujícího magisterského studijního programu do všech studijních oborů a programů 
uskutečňovaných na HAMU pro akademický rok 2020/2021 v českém a anglickém jazyce. 
Informoval, že na rozdíl od přijímacího řízení do bakalářského studijního programu jsou 
v anglickém jazyce otevřeny téměř všechny studijní obory. Dále upřesnil, že se může zdát, že 
ve vyhlášce chybí 3 obory, konkr. tuba, hudební produkce a operní režie. Důvodem je, že se tyto 
obory v akademickém roce 2021/2022 nebudou v magisterském studiu otevírat.  
Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k dvojímu hlasování, nejprve o studiu v českém a 
následně anglickém jazyce. 
Hlasování: Souhlasíte s předloženými podmínkami přijímacího řízení do navazujícího 
magisterského studijního programu do studijních oborů HAMU pro akademický rok 2021/2022 
v českém jazyce? 
PRO: 8   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského 
studijního programu do studijních oborů a programů HAMU pro akademický rok 2021/2022 v 
českém jazyce.  
 
Hlasování: Souhlasíte s předloženými podmínkami přijímacího řízení do navazujícího 
magisterského studijního programu do studijních oborů HAMU pro akademický rok 2021/2022 
v anglickém jazyce? 
PRO: 8   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského 
studijního programu do studijních oborů a programů HAMU pro akademický rok 2021/2022 v 
anglickém jazyce. 
 
 
5) Hosté prof. I. Kusnjer a prof. L. Svárovský k doktorskému studiu a oborové radě 
Interpretace a teorie interpretace 
Jednání senátu navštívili dva hosté, prof. Ivan Kusnjer a prof. Leoš Svárovský. Společně 
s děkanem seznámili senát s návrhem zařadit specializaci Zpěv a specializaci Dirigování, které 
jsou součástí doktorského studijního oboru Interpretace a teorie interpretace, do otevíraného 
studijního doktorského oboru. U obou specializací by se jednalo vždy o jedno místo 
v prezenční nebo kombinované formě v českém jazyce. Tím by došlo ke změně vyhlášky 
děkana k přijímacím zkouškám do Ph.D. studia na HAMU v akad roce 2021/2022. Jsou si 
vědomi toho, že tento materiál, který byl senátu zaslán v řádném termínu 7 pracovních dní před 
jednáním senátu, tyto informace neobsahoval. Toto „zpoždění“ zdůvodnili tím, že díky 
současné pandemické situaci a nemožnosti se fyzicky setkávat, došlo ke komunikačnímu 
šumu a fakultní termín pro dodání informací k doktorskému studiu u jednotlivých oborových 
rad byl opomenut. 
Dále předseda O. Urban otevřel rozpravu, které se zúčastnil M. Šípková a O. Urban. 
Hlasování: Souhlasíte s tím, že, byť nebyly návrhy týkající se doktorského studia v akad. roce 
2021/2022 prof. I. Kusnjera a prof. L. Svárovského senátu předloženy s předstihem 7 
pracovních dnů, bude se s nimi AS HAMU v následujícím bodu zabývat?  
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PRO: 8   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU souhlasí s tím, aby se AS HAMU v následujícím bodu zabýval návrhem 
prof. I. Kusnjera a prof. L. Svárovského týkající se změny vyhlášky děkana k přijímacím 
zkouškám do Ph.D. studia na HAMU v akad roce 2021/2022. 
 
 
6) Podmínky přijímacích zkoušek do Ph.D. studia na HAMU v akad roce 2021/2022 
Předseda O. Urban předal slovo děkanovi, který seznámil senát se zněním návrhu vyhlášky a 
popsal, jakým mechanizmem se stanovují směrná čísla a s tím i forma studia pro jednotlivé 
doktorské studijní obory. Na základě usnesení k předcházejícímu bodu navrhl děkan 
odpovídajícím způsobem vyhlášku upravit, tzn. že bude do otevíraného studijního doktorského 
oboru Interpretace a teorie interpretace zařazena specializace Zpěv a specializace Dirigování. 
U obou specializací by se jednalo vždy o jedno místo v prezenční nebo kombinované formě 
v českém jazyce.  
Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte s předloženými podmínkami přijímacího řízení do doktorského 
studijního programu do vypsaných studijních oborů HAMU pro akademický rok 2021/2022 v 
českém a anglickém jazyce včetně doplnění? 
PRO: 8   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 
do vypisovaných studijních oborů HAMU pro akademický rok 2021/2022 v českém a 
anglickém jazyce. 
 
 
7) Informace od JUDr. Milady Šípkové 
O. Urban přivítal JUDr. Miladu Šípkovou, fakultní právničku a předal jí slovo. Ta požádala o 
pomoc Mgr. L. Prokopa, hosta jednání, a společně informovali senát o připravovaných volbách 
do AS AMU. Uvedli, že tyto volby nebude možné, i přes technickou připravenost, uskutečnit 
online způsobem, důvodem je časová nedostatečnost pro úpravu legislativního rámce. Mgr. 
Prokop požádal děkana a předsedu AS HAMU o nominaci 3 osob z akademické obce do 
volební komise pro volby do AS AMU. O dodání těchto jmen požádal do konce prosince 2020 
s tím, že AS AMU bude složení volební komise projednávat na svém lednovém zasedání. Dále 
proběhla diskuze nad možností uskutečnit volby do AS HAMU a volby do AS AMU ve stejném 
nebo v sobě blízkém termínu. V této souvislosti byla řešena možnost nominovat personální 
složení volební komise pro volby do AS HAMU také do volební komise do AS AMU. 
Dále děkan znovu připomenul, že počítá s uskutečněním voleb prezenčně, tzn. že na HAMU 
bude využito možnosti prodloužit mandát současnému senátu a vyhlásit volby do 3 měsíců po 
skončení nouzového stavu v ČR.  
Dále JUDr. M. Šípková informovala senát o potřebě aktualizovat Jednací řád a Volební řád AS 
HAMU. Důvodem je v těchto dokumentech zakotvit legislativní rámec pro uskutečňování voleb 
nebo jednání senátu také kombinovanou nebo jen online formou. Jde také o to, že by současné 
složení senátu projednalo a případně schválilo tyto aktualizace a připravilo tak novému složení 
AS HAMU, které vzejde z budoucích voleb, aktualizovaný Volební a Jednací řád AS HAMU. Do 
diskuze se zapojili A. Halaš, O. Urban, L. Prokop. 
Usnesení: JUDr. M. Šípková představí na lednovém jednání AS HAMU novelizaci Volebního a 
Jednacího řádu AS HAMU. 
 
 
8) Stanovení senátních zpravodajů pro další akr spisy (částečně Bc. a částečně Mgr. spisy) 
O. Urban informoval, že bude opět třeba stanovit zástupce senátu coby senátní zpravodaje pro 
projednání další várky akreditačních spisů, které budou připravené k projednání na lednovém 
jednání AS HAMU. V této várce půjdou poslední akr spisy bakalářských budoucích studijních 
programů a první akr spisy magisterských budoucích studijních programů. 
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Proběhlo rozdělení plánovaných akr spisů k projednání s tím, že zpravodajové dostanou akr 
spisy k prostudování kolem 21. prosince 2020. Informace, kdo byl stanoven zpravodaji, jsou 
k dispozici na sekretariátu děkana. 
 
 
9) Různé a dotazy hostů 
Předseda O. Urban poděkoval všem senátorkám a senátorům za velmi příjemnou spolupráci 
s tím, že vždy šlo přínosnou práci odvedenou pro HAMU. Všem popřál krásné Vánoce a do 
nového roku 2021 popřál především hodně zdraví a vyslovil naději, že i v příštím roce 2021 se 
Akademický senát HAMU v tomto složení opět sejde ke společnému jednání.  
 
 
 
 
Zasedání AS HAMU bylo ukončeno v 16 hod. 
 
 
 
Zapsala: J. Komrsová Za správnost: O. Urban, předseda AS             

HAMU 


